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§ 70 Direktivdebatt om vindkraft 

Ärendebeskrivning 
Kommunstyrelsen beslutade i mars 2011, i samband med beslut om 
planeringsförutsättningar för tematiskt tillägg till översiktsplanen avseende vindkraft 
bla att en direktivdebatt om vindkraft ska genomföras i kommunfullmäktige. Denna 
ska ligga till grund för arbetet med att utforma ett samrådsunderlag.  
Arne Andersson vid energimyndighetens vindenhet inleder med en föreläsning om 
vindkraft. 
Under direktivdebatten framkommer bla dessa synpunkter: 
 
Göte Bohman (MP): 

 Positiv till gemensam överenskommelse 
 Viktigt med brett samråd 
 Antagande av planen måste ske i oktober 
 NorrDellen lämpligt område för utbyggnad 
 Intresserad av utbyggnad av Norrhälsinge vindkraftspark 
 Skogsområde kring Långvind möjlig för vindkraftsetablering 
 Positiv till de stora antal gröna jobb som sådana byggen skulle ge 
 Positiv till de stärkta restriktionerna beträffande buller kring planlagda 

fritidsområden 
 
Mikael Löthstam (S) : 

 Utgångspunkt att vindkraftverken placeras på ställen som är lämpliga ur 
vindsynpunkt och inte inkräktar eller stör viktiga värden 

 Ingen vindkraft ska tillåtas inom riksintresseområden för kulturmiljövård, 
naturvård, friluftsliv, natura 2000 områden och naturreservat 

 Även undanta och skydda områden utanför riksintresseområdena men som har 
stor betydelse ur allmän synpunkt och har stora landskapsvärden 

 Vill undanta områden som; kustbandet, kustnära kulturbygd, centralbygden, 
Dellenbygden, Fäbodskogarna och Svågadalen 

 
Jan-Erik Jonsson (C):  

 Det är en satsning på förnybar energi som är grunden för ett långsiktigt 
hållbart samhälle. 

 Vindkraften har avgörande fördelar jämfört med miljöförstörande fossila 
energislag eller kärnkraft 
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 En medveten satsning på vindkraft skulle innebära stora investeringar i 
bygden med många uthålliga arbetstillfällen 

 Självklart att det ska utgå bygdepeng för att stärka och utveckla bygden 
 Kommunen ska gå vidare i linje med den promemoria som 

kommunstyrelsen ställde sig bakom 10 mars. 
 
Jonas Holm (M): 

 Positiv till vindkraftsetablering i kommunen 
 Vill värna om de naturvärden som finns samt undvika kustnära etableringar 

och etableringar i kulturbygd 
 Positiv hållning till Norrhälsinge vindkraftspark 
 Fullt utbyggd vindkraftspark kommer att ge många arbetstillfällen på 

helårsbasis 
 Viktigt att planen kan godkännas under hösten 
 Förordar en stor satsning till havs eller en stor satsning på land 
 Försiktighet bör tas till de verk som kan komma att störa viktig kulturbygd 

samt närboende 
 
Daniel Pettersson (V): 

 För en utbyggnad av vindkraft, men vill dock ha en utbyggnad som väger 
samman de motstridiga intressen som finns 

 Vill värna om områden gällande kulturmiljövård, naturvård och friluftsliv 
samt andra skyddsvärda områden i kommunen 

 När det gäller placeringen av vindkraftverk är det fråga om estetik och 
graden av utbyggnad 

 Viktigt att inte överexploatera, bygga där det minst påverkar 
synupplevelser samt minimera byggnationer i närheten av fastboenden  

 
Bo Lindkvist (SD): 

 Positiv till vindkraftsutbyggnad med förstånd 
 Viktigt med minsta möjliga påverkan och att ta hänsyn till miljön, 

människor och djurliv 
 
Ann Berg (FP)  

 Viktigt med en koldioxidfri energikälla  
 Undanta kustbandet och kustnära kulturbygder 
 Viktigt med stor omsorg vid lokaliseringen 
 Samla vindkraften på ett ställe 
 Ta hänsyn till den biologiska mångfalden 
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Kent Sjöberg (KD)  

 Viktigt att ta hänsyn till biotoper, historik kulturhistoria mm 
 Varje verksamhet ska miljöprövas enskilt 
 Bygdepeng bör utgå för att bla främja landsbygdutveckling 
 Viktigt att också kommunen/kommunerna tar nationellt och 

internationellt ansvar för att fasa ut ej förnybara energikällor 
 Positiv till prövning av en utbyggnad av Norrhälsinge vindkraftspark 
 Etableringar bör ej ske i kustbandet men det kan vara ok med norra och 

även södra Dellen 
 

Majvor Westberg-Jönsson (S)  
 Nuvarande tematiskt tillägg till översiktsplanen ska ligga till grund till för 

kommande tillägg 
 
Sven Bergström (C)  

 Det är viktigt att ta bort beroendet av fossila bränslen 
 Gävleborgs län är och bör fortsätta vara framsynt när det gäller områden 

för vindkraft 
 Det är angeläget att bygdepeng utgår 

 
Stefan Bäckström (C)  

 Det är viktigt att ta hänsyn till landskapets historiska och sociala betydelse 
– Kommunfullmäktige, som representerar allmänintresset, äger frågan 

 Utbyggnaden av vindkraften bör vara småskalig och placeras rätt 
 
Jörgen Bengtson (C)  

 Gretas Klackar är synnerligen ett riskobjekt 
 Vindkraften bör vara landbaserad 
 Viktigt att väga samman olika intressen 
 Utbyggnaden av vindkraften bör vara småskalig 

 
Agneta Brendt (S)  

 Vindkraften bör byggas ut med förstånd 
 Ökade arbetstillfällen inget bra argument 
 Hudiksvall är en kommun med stora naturvärden som bör bevaras 
 Tror ej på bygdepeng 
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Annica Norman (C)  
 De medborgare som berörs måste få säga sitt 
 Konsekvenserna av att bygga ut vindkraften bör belysas av någon 

föreläsare och kommunfullmäktige bör efter det ha en ny direktivdebatt 
 
Lone Klitten (MP)  

 Konsekvenserna av att bygga vindkraft och att inte bygga ut vindkraften 
bör tas fram. 

Kommunfullmäktige beslutar 
att överlämna direktiven till kommunstyrelsen för fortsatt beredning. 

 

____ 
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§ 71 Allmänhetens frågestund 

Ärendebeskrivning 
Eftersom ingen ur allmänheten, önskar ställa någon fråga, förklarar ordföranden fråge-
stunden för avslutad. 

____  
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§ 72 Fråga från Anna-Karin Keisu (S), till ansvarigt 
kommunalråd om vårt dricksvatten.  

Dnr 2011-319-008 

Ärendebeskrivning 
Anna-Karin Keisu (S) frågar ansvarigt kommunråd: 

Vi har alla läst och hört om det som hänt i Östersund och Skellefteå med deras 
dricksvatten. Kan det hända även här i Hudiksvall, att vi får cryptosporidier i vårt 
dricksvatten? Kan man göra något för att förhindra det? Har vi gjort det i så fall? 

Kommunalråd Göte Bohman (MP) svarar bla: 

Det är i huvudsak vattenverk som tar sitt vatten från sjöar som är utsatta för risken för 
cryptosporidium. Vårt största vattenverk, Hudiksvall, använder grundvatten som 
råvatten till dricksvattenproduktion, dvs ej sjövatten. Delsbo vattenverk och Näsvikens 
vattenverk använder Dellen som råvattenkälla. Delsbo har flera av de 
rekommenderade säkerhetsbarriärerna och Näsviken håller på att byggas om under 
detta år, men redan idag finns barriärer där också. 

Iggesunds vattenverk som delvis tar vatten från en sjö kommer att tas ur bruk när 
vattenledningen mellan Hudiksvall och Iggesund är klar, det är ett jobb som pågår just 
nu.  

Vi minimerar riskerna så att vi kan känna oss trygga med vår vattenförsörjning, men vi 
kan aldrig lova något till 100% eftersom en risk egentligen aldrig helt försvinner. 

____ 
 
 
 
 



Protokoll 11 (50)

Sammanträdesdatum  
2011-05-02 

Kommunfullmäktige 

 

Justerandes 
sign: 

Utdragsbestyrkande: 

   Delges: 

 
 

§ 73 Medborgarförslag 

Ärendebeskrivning 
Följande medborgarförslag väcks vid sammanträdet: 

   Dnr 2011-220-035 

1. Medborgarförslag, från Sven-Olof Westin, Forsa om möjlighet att i radio 
avlyssna kommunfullmäktiges sammanträden. 
 
   Dnr 2011-234-035 

2. Medborgarförslag från Daniel Ekblom, Bjuråker om Svågadalsnämndens 
handhavande av sekretess. 
 
   Dnr 2011-245-035 

3. Medborgarförslag från Jenny Alvolin och Jenny Ullberg, Hudiksvall, om 
säkrare skolväg till Västra skolan. 
 
   Dnr 2011-233-035 

4. Medborgarförslag från Daniel Ekblom, Bjuråker, om öppna förmöten i 
Svågadalsnämnden. 
 
   Dnr 2011-262-035 

5. Medborgarförslag från Kjell-Olof Hofsberger, Hudiksvall, om att flytta statyn 
av August Palm och att döpa om Folket hus. 
 
   Dnr 2011-263-035 

6. Medborgarförslag från Björn Grundström, Delsbo, gratis telefonnummer till 
kommunen. 
 
   Dnr 2011-264-035 

7. Medborgarförslag från Björn Grundström, Delsbo, om att kommunen borde 
dela ut grillar gratis i samband med strömmingsfisket. 
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   Dnr 2011-265-035 

8. Medborgarförslag från Björn Grundström, Delsbo, om att mellan södra 
infarten vid E4 och Björnmyravägen dra en grön linje vid vägrenen som 
vägvisare för turister. 
 
   Dnr 2011-266-035 

9. Medborgarförslag från Björn Grundström, Delsbo, om att kommunen inte bör 
ha engångsmuggar på sina sammanträden. 
 
   Dnr 2011-267-035 

10. Medborgarförslag från Björn Grundström, Delsbo, om att kommunen bör bli 
bättre på att informera invånarna om sin verksamhet. 
 
   Dnr 2011-268-035 

11. Medborgarförslag från Björn Grundström, Delsbo, om att 
kommunfullmäktiges dagordning borde visas på projektor istället för att 
skrivas ut till varje ledamot. 
 
   Dnr 2011-269-035 

12. Medborgarförslag från Björn Grundström, Delsbo, om att kommunen ska ha 
som mål att bli världsledande inom vården av handikappade. 
 
   Dnr 2011-270-035 

13. Medborgarförslag från Björn Grundström, Delsbo, om att anordna VM i 
grävmaskin. 
 
   Dnr 2011-271-035 

14. Medborgarförslag från Björn Grundström, Delsbo, om att dela ut ett 
stipendium till en lovande skulptör. 
 
   Dnr 2011-272-035 

15. Medborgarförslag från Björn Grundström, Delsbo, om att ett monument över 
Tomas Brolin borde resas framför Glysisvallen. 
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   Dnr 2011-273-035 

16. Medborgarförslag från Björn Grundström, Delsbo, att bilder på kommunens 
personal borde vara tagna mot sjöbodarna. 
 
   Dnr 2011-274-035 

17. Medborgarförslag från Björn Grundström, Delsbo, att kommunen borde 
skaffa sig tre nya vänorter. 
 
   Dnr 2011-275-035 

18. Medborgarförslag från Björn Grundström, Delsbo, att anordna en tävling för 
att utse världens gladaste person. 
 
   Dnr 2011-276-035 

19. Medborgarförslag från Björn Grundström, Delsbo, om uppsättning av skyltar 
vid infarterna till Hudiksvall. 
 
   Dnr 2011-277-035 

20. Medborgarförslag från Björn Grundström, Delsbo, om ändring av text på 
turistbyråns skylt. 
 
   Dnr 2011-312-035 

21. Medborgarförslag från Lena Husén och Viveka Höglund, Hudiksvall om 
stadsnära koloniträdgård.  

Kommunfullmäktige beslutar 
att medborgarförslag 1, 5-7, 9-11 och 16-20 får väckas och lämnas till 
kommunstyrelsen för yttrande, samt 

att medborgarförslag 3, 8, 13 och 21 får väckas och lämnas till tekniska nämnden för 
handläggning och beslut,  

att medborgarförslag 14 och 15 får väckas och lämnas till lärande- och kulturnämnden 
för handläggning och beslut,  

att medborgarförslag 12 får väckas och lämnas till omsorgsnämnden för handläggning 
och beslut, samt 
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att medborgarförslag 2 och 4 får väckas och lämnas till Svågadalsnämnden för 
handläggning och beslut. 

____ 
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§ 74 Revisionsberättelse för Hudiksvalls kommun år 2010 

Dnr 2011-289-007 

Ärendebeskrivning 
Kommunrevisorerna har överlämnat revisionsberättelse och en redovisning av om-
fattning och inriktning av revisorernas granskning, avseende Hudiksvalls kommuns 
räkenskaper för år 2010. 

Kommunrevisorerna har även granskat kommunens koncernredovisning. 

Kommunrevisorerna tillstyrker att kommunstyrelsen och övriga nämnder, samt de 
enskilda förtroendevalda i dessa organ, beviljas ansvarsfrihet. 

Vid kommunfullmäktiges sammanträde informerar kommunrevisorernas ordförande 
Stig Sundin i ärendet. 

Kommunfullmäktige beslutar 
att bevilja kommunstyrelsen och övriga nämnder, samt de enskilda förtroendevalda i 
dessa organ, ansvarsfrihet för räkenskaper och förvaltning för år 2010, samt 

att lägga revisionsberättelsen för år 2010 till handlingarna. 

____ 
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§ 75 Årsredovisning för Hudiksvalls kommun och 
kommunkoncern år 2010. 

Dnr 2011-207-042 

Ärendebeskrivning  
Kommunledningskontoret överlämnar kommunens årsredovisning för 2010. Redo-
visningen omfattar förvaltningsberättelse för kommunkoncernen och kommunens 
förvaltningar inklusive resultaträkning, balansräkning, kassaflödesanalys och noter. 
Separata årsredogörelser från nämnderna och koncernföretagen ingår.  
 
Budget 2010 innehöll neddragningar och omställningsåtgärder som, tillsammans med 
de statliga konjunkturstöden och den förväntade konjunkturuppgången, bedömdes 
medföra en ekonomi i balans.  
 
Vid sammanträdet informerar ekonomichef Anders Svedman, personalchef Maria 
Larsson samt PA-konsult Linn Bengtsson. 
 
Resultat 
Kommunens resultat för 2010 är +22 miljoner kronor. Kommunen uppfyller lagens 
krav på balans för 2010.  
 
I bokslutet har inga korrigeringar gjorts av budgetanslag om de faktiska kvantiteterna 
(antal elever etc.) avvikit mot de budgeterade.  
 
Resultatet före finansnetto är i bokslutet – 8 miljoner kronor. Det är väsentligt att 
verksamhetens nettokostnad styrs så att det resultatet förbättras vilket minskar 
beroendet av de finansiella intäkterna. 
 
Verksamhetens nettokostnad inkl pensionsavsättningar, avskrivningar, oförutsett m m 
uppgick till 1 720 miljoner kronor. Det är en ökning med 95 miljoner kronor eller 5,8 
procent jämfört med 2009. Nettokostnaden överstiger budget med 26 miljoner kronor.  
 
Sex av de åtta nämnderna redovisar positiva budgetavvikelser även om det finns 
enstaka verksamheter med budgetöverskridande. Social- och fritidsnämnden och 
tekniska nämnden är de nämnder som totalt sett har negativa avvikelser. 
Tekniska nämndens negativa budgetavvikelse beror till stor del på engångshändelser. 
Inom de prioriterade områdena vård, omsorg och utbildning redovisas negativa 
budgetavvikelser för gymnasieskola, individ-/familjeomsorg och funktionshindrade. 



Protokoll 17 (50)

Sammanträdesdatum  
2011-05-02 

Kommunfullmäktige 

 

Justerandes 
sign: 

Utdragsbestyrkande: 

   Delges: 

 
 

Nämnderna bedömer att de uppfyllt åtagandena gentemot kommunfullmäktige på ett 
tillfredsställande sätt och att innehållet i verksamheterna utvecklas i riktning mot de 
långsiktiga  
 
Skatteintäkter och statsbidrag/utjämning uppgick till 1 712 miljoner kronor vilket är en 
ökning med 58 miljoner kronor eller ca 3,5 procent. Intäkterna blev 27 miljoner 
kronor bättre än budget. 
 
Finansnettot är positivt +30 miljoner kronor vilket är 20 miljoner kronor mer än 
budget.  
 
Användningen av medlen till pensionsutbetalningar respektive investeringar anpassas 
till pensionsprognoser och investeringsplaner. Sammanlagt har kommunen  
483 miljoner kronor långsiktigt placerade till pensioner och investeringar. 
Pensionsplaceringarna motsvarar ca 32 procent av det totala pensionsåtagandet. 
 
Budgetavvikelser i sammandrag (miljoner kronor): 
Nämnder 
 Skattefinansierade verksamheter - 28 
 Vatten/avlopp och renhållning + 3  

 
Övrigt 
 Lägre avtalsenliga avgifter + 12  
 Skatteavräkning + 25 
 Statsbidrag + 1 
 Finansnetto + 20 
 
Finans 
De finansiella målen har samtliga uppnåtts. 
 
Investeringarna uppgick till 143 miljoner kronor. Investeringarna var 12 miljoner 
kronor högre än budget vilket delvis beror på förskjutningar mellan åren. Den likvida 
påfrestning det medfört får vägas in i investeringsverksamhetens omfattning redan 
2011. 
 
I bokslutet uppgår de likvida medlen till 143 miljoner kronor vilket är en hög nivå men 
101 miljoner kronor lägre än vid ingången av året. Minskningen inträffade under andra 
halvåret i då bland annat effekterna av de nya löneavtalen slog igenom samtidigt som 
investeringarna stegrades. 
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Låneskulden för vatten- och avlopps- samt renhållningsverksamheten ökade med 5 
miljoner kronor till 65 miljoner kronor. Låneskulden för den skattefinansierade 
verksamheten har inte förändrats. Den totala låneskulden var 103  miljoner kronor. 
Soliditeten, inklusive ansvarsförbindelsen för pensionsåtaganden, är tillfredsställande 
och har ökat något till 25 procent. 
 
Bokslutet har belastats med följande kostnader: 
- Kompetensutveckling, arbetsmiljö, friskvård (Kf § 45)· 1 953 kkr 
- Konstgräs i allaktivitetshall Delsbo (Kf § 34)                      2 600 kkr 
- Tak till ishockeyrink Lindefallet (Kf § 5)                     5 500 kkr 
- Tillskott till Fiberstaden AB för projekt Gunilla (Kf § 50 2009)          3 480 kkr 
I not 3 redovisas de jämförelsestörande poster som ingår i bokslutet. 
 
Den avsättning som gjorts i bokslutet avser ökningen av pensionsskulden med 5,8 
miljoner kronor till 59,6 miljoner kronor. 
 
I bokslutet har 3 miljoner kronor till försörjningsstöd som ingick i anslaget till 
oförutsett överförts till Social- och fritidsnämndens budget. 
 
Kommunledningskontorets ekonomiavdelning, har föreslagit kommunfullmäktige 
besluta att bokslutet belastas med 3 480 000 kronor till Fiberstaden AB för projekt 
Gunilla 2010, att 3 miljoner kronor som reserverats på oförutsett till försörjningsstöd, 
överförs till Social- och fritidsnämndens budget 2010, att fastställa kommunens 
resultat- och balansräkning för år 2010, samt att fastställa den sammanställda 
redovisningen (koncernredovisningen) för år 2010. 

Allmänna utskottet har tillstyrkt kommunledningskontorets förslag. 

Vid kommunstyrelsens sammanträde informerar ekonomichef Anders Svedman i 
ärendet. 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Kommunfullmäktige beslutar 

att bokslutet belastas med 3 480 000 kronor till Fiberstaden AB för projekt Gunilla 
2010,  
 
att 3 miljoner kronor som reserverats på oförutsett till försörjningsstöd, överförs till 
Social- och fritidsnämndens budget 2010,  
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att fastställa kommunens resultat- och balansräkning för år 2010, samt  
 
att fastställa den sammanställda redovisningen (koncernredovisningen) för år 2010. 
_____ 
 
Vid kommunfullmäktiges sammanträde informerar ekonomichef Anders Svedman i 
ärendet och summerar i fyra punkter vad man kan dra för lärdom av 2010 års bokslut: 

1. Omgående arbeta för ett bättre resultat före finansnetto (1 % av 
skatter och statsbidrag) 

2. Snabba på införandet av resultatenheter/intraprenader i större 
skala i kommunen för att bland annat motverka 
årsskiftesproblematiken 

3. Snabba upp arbetet med att få de kvalitativa målen konkreta, 
uppföljningsbara och mätbara bland annat med tanke på LOV 

4. Prioritera upprustningen av eget fastighetsbestånd före 
investeringar i nya lokaler. Betydligt mer än dagens 30 % måste 
investeras inom vård, skola och omsorg. 

 
Stefan Bäckström (C), Mikael Löthstam (S), Håkan Rönström (M), Daniel Pettersson 
(V), Göte Bohman (MP), Ann Berg (FP), Kent Sjöberg (KD), Majvor Westberg-
Jönsson (S), Jonas Holm (M), Uno Jonsson (S) och Jan-Erik Jonsson (C) yrkar bifall 
till kommunstyrelsens förslag. 
 

Kommunfullmäktige beslutar 
att bokslutet belastas med 3 480 000 kronor till Fiberstaden AB för projekt Gunilla 
2010,  

att 3 miljoner kronor som reserverats på oförutsett till försörjningsstöd, överförs till 
Social- och fritidsnämndens budget 2010,  

att fastställa kommunens resultat- och balansräkning för år 2010,  
att fastställa den sammanställda redovisningen (koncernredovisningen) för år 2010, 
samt  

att skicka med ovanstående fyra punkter att bearbetas i budgetberedningen. 

_____  
 

 



Protokoll 20 (50)

Sammanträdesdatum  
2011-05-02 

Kommunfullmäktige 

 

Justerandes 
sign: 

Utdragsbestyrkande: 

   Delges: 

 
 

§ 76 Kostnader för skyltning vid E4. 

Dnr 2011-203-513 

Ärendebeskrivning 
Hudiksvalls kommun har inför invigningen av nya E4, sträckan Enånger-Hudiksvall, 
hösten 2011 sett över behovet av skyltning för turister, invånare och andra förbi-
passerande. Företrädare för HNA, kommunledningskontoret, tekniska kontoret och 
plan- och bygglovskontoret har utgjort en arbetsgrupp för att belysa behov av och 
lösningar på skyltning längs nya E4:an som är under byggande.  

En del av skyltningen utgörs av analog information i form av kartor samt annan tryckt 
kommun- och näringslivsinformation som bör finnas vid vissa rastplatser invid E4. 
Även vägsträckan strax norr om Hudiksvalls stad samt Riksväg 84, väster om 
Hudiksvalls stad, berörs i ärendet.  

En andra del utgörs av elektroniska skyltar bredvid vägen som innehåller kärnfull 
digital information av pågående aktiviteter i kommunen samt budskap.  

Kommunledningskontoret har föreslagit:  
att kostnaden upp till maximalt 300 000 kr för fundament, el-dragning m.m. för tryckt 
skyltning vid tre rastplatser vid nya E4:an täcks ur kommunens likvida medel för 
2011,samt  
att kostnaden för en elektronisk skylt vid Ångersjöns rastplats om maximalt 325 000 kr 
täcks ur kommunens likvida medel 2011, samt 
att övrigt behov av investering i elektroniska skyltar vid E4 och Riksväg 84 får prövas i 
samband med beredningen av kommande investeringsbudget, med början inför 2012.  

Allmänna utskottet har beslutat att uppdra till kommunledningskontoret att bereda 
ärendet, vad gäller elektronisk skyltning, vidare inför nästkommande kommunstyrelse 
samt har föreslagit att kostnaden upp till maximalt 300 000 kr för fundament, el-
dragning m.m. för tryckt skyltning vid tre rastplatser vid nya E4:an täcks ur 
kommunens likvida medel för 2011. 

Vid kommunstyrelsens sammanträde informerar planeringsansvarig Hans Gyllow i 
ärendet. Vid informationen framkommer att Trafikverket sagt nej till elektronisk skylt 
vid Ångersjöns rastplats på sidan för norrgående trafik. 

Håkan Rönström (M) yrkar bifall till allmänna utskottets förslag med tillägget att övrigt 
behov av investering i elektroniska skyltar vid E4 och Riksväg 84 får prövas i samband 
med beredningen av kommande investeringsbudget, med början inför 2012. 
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Uno Jonsson (S) och Mikael Löthstam (S) yrkar bifall till allmänna utskottets och 
Håkan Rönströms tilläggsförslag.  

Kommunstyrelsen beslutar 

att behov av investering i elektroniska skyltar vid E4 och Riksväg 84 får prövas i 
samband med beredningen av kommande investeringsbudget, med början inför 2012. 
 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Kommunfullmäktige beslutar 

att kostnaden upp till maximalt 300 000 kr för fundament, el-dragning m.m. för tryckt 
skyltning vid tre rastplatser vid nya E4:an täcks ur kommunens likvida medel för 2011. 

______   

Kommunfullmäktige beslutar 
enligt kommunstyrelsens förslag. 

______ 
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§ 77 Ny taxa för byggnadsnämndens verksamhet 

Dnr 2011-202-206 

Ärendebeskrivning 
Den 2 maj träder en ny plan- och bygglag (PBL) i kraft. Då förändringarna i nya PBL 
är stora så måste en helt ny taxa för avgifter antas. 

Sveriges Kommuner och Landsting (SKL) har utarbetat ett förslag till taxa för Sveriges 
kommuner. 

Byggnadsnämnden har föreslagit att den nya taxekonstruktionen godkännes. 

Allmänna utskottet har tillstyrkt förslaget. 

Vid kommunstyrelsens sammanträde informerar plan- och bygglovschef Lennart 
Westberg i ärendet. 

Mikael Löthstam (S), Håkan Rönström (M) och Kent Sjöberg (KD) yrkar bifall till 
allmänna utskottets förslag.  

Det noteras till protokollet att handlingarna till kommunfullmäktiges sammanträde bör 
kompletteras med en jämförelse mellan nuvarande taxa och den nya taxan. 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Kommunfullmäktige beslutar 

att anta den nya taxekonstruktionen för kommunens verksamhet inom plan- och 
bygglagens område. 

______  

Vid kommunfullmäktiges sammanträde yrkar Ann Berg (FP) bifall till 
kommunstyrelsens förslag. 

Kommunfullmäktige beslutar 
enligt kommunstyrelsens förslag. 

______  
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§ 78 Interpellation till ansvarigt kommunalråd, från Majvor 
Westberg-Jönsson (S), om vattendirektivet 

Dnr 2011-125-009 

Ärendebeskrivning 
Kommunfullmäktige har tidigare beslutat att föreliggande interpellation, till ansvarigt 
kommunalråd, från Majvor Westberg-Jönsson (S) om vattendirektivet.  

.  

     Bilaga § 78 a 

Kommunalråd Göte Bohman (MP) har besvarat interpellationen genom skriftligt, 
utlagt svar. 

     Bilaga § 78b  

I interpellationsdebatten deltar Göte Bohman (MP) och Majvor Westberg-Jönsson (S). 

 

Ordföranden förklarar interpellationsdebatten för avslutad.  

______  
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§ 79 Interpellation till ansvarigt kommunalråd, från Majvor 
Westberg-Jönsson (S), om miljömålen kontra 
avgiftsfriparkering 

Dnr 2011-195-009 

Ärendebeskrivning 
Kommunfullmäktige har tidigare beslutat att föreliggande interpellation, till ansvarigt 
kommunalråd, från Majvor Westberg-Jönsson (S) om miljömålen kontra 
avgiftsfriparkering.  

     Bilaga § 79 a 

Kommunalråd Göte Bohman (MP) har besvarat interpellationen genom skriftligt, 
utlagt svar. 

     Bilaga § 79 b  

I interpellationsdebatten deltar, förutom Jonas Holm (M) och Majvor Westberg-
Jönsson (S), även Göte Bohman (MP), Kent Sjöberg (KD), Daniel Pettersson (V) och 
Uno Jonsson (S). 

Ordföranden förklarar interpellationsdebatten för avslutad.  

______  
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§ 80 Antagande av detaljplan för Mo 3:26 m fl, Medskog i 
Hälsingtuna, korsningen E4/Rv84. 

Dnr 2011-142-214 

Ärendebeskrivning 
En detaljplan har tagits fram för att möjliggöra nya etableringar för verksamheter inom 
trafikantservice, kontor och industri (service och försäljning av tunga fordon). Handel 
med dagligvaror bör inte tillåtas inom området då denna typ av handel ska lokaliseras 
till staden. 

Samrådshandlingar har varit utskickade under tiden 27 december 2010 -24 januari 
2011. Inkomna yttranden har sammanfattats och kommenterats i samrådsredogörelse 
daterad 2011-02-04.  

Detaljplanen har varit utställd under tiden 11 februari – 4 mars 2011. 
Yttranden med erinran har inkommit från Dellenbanan AB, länsstyrelsen och  
Trafikverket.  

Planingenjören har i utlåtande efter utställning sammanfattat och kommenterat 
inkomna yttranden.  

Byggnadsnämnden har beslutat att godkänna detaljplan för verksamhetsområde vid 
korsningen ny E4/Rv 84 i Hudiksvall, Hudiksvalls kommun, samt att överlämna 
planförslaget till kommunfullmäktige för antagande under förutsättning att 
dagvattenutredningen är klar. 

Allmänna utskottet har föreslagit att detaljplanen antas. 

Vid kommunstyrelsens sammanträde informerar plan- och bygglovschef Lennart 
Westberg i ärendet. 

Olle Borgström (S), Håkan Rönström (M), Kent Sjöberg (KD) och Ann Berg (FP) 
yrkar bifall till allmänna utskottets förslag. 

Uno Jonsson (S) yrkar att byggnadsnämnden får i uppdrag att se över en fungerande 
lösning för cykeltrafiken i området.  

Jonas Holm (M) yrkar bifall till Uno Jonssons tilläggsförslag. 
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Kommunstyrelsen beslutar 
att uppdra till byggnadsnämnden att se över en fungerande lösning för cykeltrafiken i 
området. 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Kommunfullmäktige beslutar 

att anta detaljplan för Mo 3:26 m fl, Medskog, Hälsingtuna i Hudiksvalls kommun, 
under förutsättning att dagvattenutredningen är klar. 

______  

 

Kommunfullmäktige beslutar 
enligt kommunstyrelsens förslag. 

______  
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§ 81 Revidering av social- och fritidsnämndens 
reglemente 

Dnr 2011-134-003 

Svågadalsförvaltningen har förslagit revideringar i Svågadalsnämndens reglemente och 
att motsvarande ändringar görs i social- och fritidsnämndens reglemente gällande 
alkohollagen och tillståndsgivning. 

Allmänna utskottet har tillstyrkt ändringen i social- och fritidsnämndens reglemente. 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Kommunfullmäktige beslutar 

att fastställa revidering av social- och fritidsnämndens reglemente. 

______  

Kommunfullmäktige beslutar 
enligt kommunstyrelsens förslag. 

______ 
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§ 82 Revidering av Svågadalsnämndens reglemente 

Dnr 2011-134-003 

Svågadalsförvaltningen föreslår följande revideringar i Svågadalsnämndens reglemente 
och att motsvarande ändringar görs i social- och fritidsnämndens reglemente: 

 Tas bort: Femte punkten under § 2 som lyder ”Nämnden beslutar om tillstånd, 
enligt alkohollagen, samt har tillsynsansvar för alkoholservering för företag och verksamheter 
inom nämndens geografiska område”.  

 
 Tillägg: Denna handläggning skrivs in i stycket ”Undantag från detta under § 2 

med lydelsen: ”Alkoholtillstånd och tillsynsansvar för alkoholservering. För dessa 
uppgifter ansvarar social- och fritidsnämnden.” 

 
 Tas bort: I § 11 ta bort meningen ”Nämnden beslutar om tillståndsgivning till 

alkoholservering inom nämndens verksamhetsområde.” 
 

 Tillägg: Att det utifrån dessa förslag även del av mening tas bort i Social- och 
fritidsnämndens reglemente § 3 första stycket enligt följande: ”Nämnden beslutar 
om tillstånd, enligt alkohollagen, samt har tillsynsansvar för alkoholservering för 
företag/verksamheter inom Hudiksvalls kommun.”  
Det innebär att följande tas bort: ”förutom inom Svågadalsnämndens 
verksamhetsområde.”  

 
Svågadalsnämnden har tillstyrkt förslaget till ovanstående revideringar och föreslår 
kommunfullmäktige att fastställa detsamma. 
 
Allmänna utskottet har tillstyrkt förslaget. 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Kommunfullmäktige beslutar 

att fastställa ovanstående revideringar i Svågadalsnämndens reglemente. 

______  
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Kommunfullmäktige beslutar 
enligt kommunstyrelsens förslag. 

______   
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§ 83 Avgiftsfri parkering i centrala Hudiksvall 

Dnr 2011-140-514 

Ärendebeskrivning 
Vid sammanträdet den 13 december 2010, § 30, beslutade kommunfullmäktige ”att 
återremittera förslaget om anslag för fri parkering, för att utreda på vilket sätt gratis kommunala 
parkeringar är otillbörlig marknadskonkurrens gentemot parkeringsbolagens möjligheter att bedriva 
en sund marknadsmässighet utan offentlig konkurrens ”. 

Med anledning av detta och majoritetspartiernas intention att införa gratis parkering 
med p-skiva i centrala Hudiksvall, har SWECO i Sundsvall, på uppdrag från tekniska 
förvaltningen, gjort en utredning avseende konsekvenserna av införandet av p-skiva.  

Yttrande från tekniska förvaltningen 
Av utredningen och tidigare kontakter med jurister på Sveriges Kommuner och 
Landsting framgår att ur konkurrenssynpunkt finns inget krav på att kommuner måste 
ta betalt för parkeringar. Lagstiftningen är utformad så att kommuner har möjlighet att 
ta ut avgift (Lag om rätt för kommun att ta ut avgift för vissa upplåtelser av offentlig 
plats m m, 1957:259). 

Tekniska nämnden beslutar att tekniska förvaltningens svar angående otillbörlig 
marknadskonkurrens ska utgöra tekniska nämndens svar till kommunfullmäktige, samt 
föreslås kommunfullmäktige besluta att ingen parkeringsavgift (0 kr) ska gälla på 
kommunala parkeringsplatser fr.o.m. 1/7 2011.  

Allmänna utskottet har föreslagit att tekniska förvaltningens svar angående otillbörlig 
marknadskonkurrens ska utgöra tekniska nämndens svar till kommunfullmäktige, att 
ingen parkeringsavgift (0 kr) ska gälla på kommunala parkeringsplatser fr.o.m. 1/7 
2011 samt att en provperiod på 1,5 år införs och därefter en utvärdering avseende 
effekter på trafikflöde, parkeringstillgänglighet, miljö och handel. 

Vid kommunstyrelsens sammanträde informerar teknisk chef Jan Kroppegård och 
avdelningschef Göran Widehammar i ärendet. 

Mikael Löthstam (S), Daniel Pettersson (V), Uno Jonsson (S), Olle Borgström (S) och 
Siw Karlsson (S) yrkar avslag på allmänna utskottets förslag. 

Jonas Holm (M), Ann Berg (FP) och Kent Sjöberg (KD) yrkar bifall till allmänna 
utskottets förslag. 
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Ordföranden framställer proposition om bifall eller ej till allmänna utskottets förslag, 
och finner att kommunstyrelsens bifaller allmänna utskottets förslag.    

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Kommunfullmäktige beslutar 

att tekniska förvaltningens svar angående otillbörlig marknadskonkurrens ska utgöra 
tekniska nämndens svar till kommunfullmäktige. 

att ingen parkeringsavgift (0 kr) ska gälla på kommunala parkeringsplatser fr.o.m. 1/7 
2011, samt 

att en provperiod på 1,5 år införs och därefter en utvärdering avseende effekter på 
trafikflöde, parkeringstillgänglighet, miljö och handel. 

Emot beslutet reserverar sig Olle Borgström (S), Anna-Carin Keisu (S), Mikael 
Löthstam (S), Majvor Westberg-Jönsson (S), Uno Jonsson (S), Siw Karlsson (S) och 
Daniel Pettersson (V). 

______  

Vid kommunfullmäktiges sammanträde yrkar Uno Jonsson (S), Daniel Pettersson (V) 
och Mikael Löthstam (S) avslag på kommunstyrelsens förslag. 

Håkan Rönström (M) och Jonas Holm (M) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag. 

Ordföranden framställer proposition om bifall eller ej till kommunstyrelsens förslag, 
och finner att kommunfullmäktige bifaller detta, varvid votering begäres. 

Voteringsproposition framställs och godkänns. Den som röstar bifall till 
kommunstyrelsens förslag röstar JA, den som röstar avslag på kommunstyrelsens 
förslag röstar NEJ. Vinner nej har kommunfullmäktige beslutat avslå 
kommunstyrelsens förslag. 

Öppen omröstning genom namnupprop genomförs.  Bilaga § 83 

Omröstningen utfaller med 27 ja-röster mot 24 nej-röster. Kommunfullmäktige har 
således godkänt kommunstyrelsens förslag. 
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Kommunfullmäktige beslutar 
enligt kommunstyrelsens förslag. 

Emot beslutet reserverar sig Agneta Brendt (S), Mona Celander (S), Majvor Westberg-
Jönsson (S) Siw Karlsson (S), Uno Jonsson (S), Göran Thapper (S), Ingvar Persson (S), 
Sofia Brendt (S), Mikael Löthstam (S), Bente Sandström (S), Olle Borgström (S), 
Kerstin Rask (S), Susanne Östh (S), Rolf Sundell (S), Lilian Holmgren (S), Lena 
Hallqvist (S), Martin Nyman (S), Daniel Fors (S), Daniel Pettersson (V), Delshad Saleh 
(V), Marianne Persson (V), Ingrid Olofsson (V), Ronney Olsson (V) och Birgitta 
Johansson (SD).     

______   
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Justerandes 
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   Delges: 

 
 

§ 84 Exploateringsavtal Medskog, E4/Rv 84.  

Dnr 2011-194-251 

Ärendebeskrivning 
Hudiksvalls kommun och ROPH Invest AB har tecknat ett markanvisningsavtal 
daterat 3 maj 2010 angående deras projektidé med ett logistik- och teknologicenter vid 
korsningen nya E4/riksväg 84. 

Markanvisningsavtalet ska ersättas av ett exploateringsavtal och ett köpeavtal för 
markförvärvet. 

Tekniska förvaltningen har tecknat ett preliminärt exploateringsavtal med ROPH 
Invest AB. Avtalet är justerat på följande punkter. 

1. Kommunen åtar sig att själv bekosta en ny trafikplats på Rv 84 
(1,0-1,2 Mkr) 

2. Kommunen åtar sig att själv bekosta flytt av befintlig kraftledning 
(1,2 -1,4 Mkr) 

3. Köpeskillingen 9,1 Mkr har delats upp i två delar om 4,55 Mkr kopplat till 
tillträde till marken norr respektive söder om riksväg 84. 

Åtagandena förutsätter att tekniska förvaltningen får använda del av försäljnings-
intäkten (9,1) Mkr för åtagandena. Kostnaderna för åtagandena är preliminära och 
översiktliga. 

Tekniska nämnden har föreslagit att kommunfullmäktige godkänner upprättat förslag 
till exploateringsavtal, samt att tekniska förvaltningen, för att finansiera åtagandena för 
trafikplats och kraftledning, får använda del av försäljningsintäkterna. 

Allmänna utskottet har tillstyrkt tekniska nämndens förslag. 

Vid kommunstyrelsens sammanträde informerar teknisk chef Jan Kroppegård och 
avdelningschef Göran Widehammar i ärendet. 

Kent Sjöberg (KD), Uno Jonsson (S), Stefan Bäckström (C), Göte Bohman (MP), Ann 
Berg (FP) och Birgitta Medin (M) yrkar bifall till allmänna utskottets förslag. 
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sign: 
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   Delges: 

 
 

 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Kommunfullmäktige beslutar 

att godkänna upprättat förslag till exploateringsavtal 

att tekniska förvaltningen, för att finansiera åtagandena för trafikplats och kraftledning, 
får använda del av försäljningsintäkterna. 

_____  

Vid kommunfullmäktiges sammanträde yrkar Uno Jonsson (S) bifall till 
kommunstyrelsens förslag. 

Kommunfullmäktige beslutar 
enligt kommunstyrelsens förslag. 

______ 
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Sammanträdesdatum  
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sign: 
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§ 85 Försäljning av del av fastigheterna Mo 2:18, 3:26, 3:28 
och 14:1 i Hudiksvalls kommun. 

Dnr 2011-193-253 

Ärendebeskrivning 
Vid korsningen, E4 och riksväg 84, skall ett områden för trafikantservice, kontor och 
småindustri skapas. Området bedöms ha skyltläge. 

En värdering av området har utförts av NAI Svefa och värdet bedöms ligga mellan  
80 – 125 kronor per m² för industrimarken och värdet för råmark  med 
förväntningsvärde, bedöms ligga mellan 5 – 15 kronor per m².  

Intressent av området är ett nybildat bolag, ROPH Invest AB. De har för avsikt att 
etablera en trafikantserviceanläggning norr om riksväg 84 samt skapa tomter för bl a 
lastbilsservice söder om riksväg 84. 

Gator, vägar samt vatten- och avloppsledningar inom området skall anläggas av 
exploatören. 

Tekniska förvaltningen har upprättat ett köpekontrakt för försäljning av del av 
fastigheterna Mo 2:18, 3:26, 3:28 och 14:1 till ROPH Invest AB. I köpekontraktet har 
den mark som enligt förslaget till detaljplan utgör industrimark, åsatts ett värde av 80 
kronor per m². Den mark som utgör natur- och gatumark har åsatts ett värde av  
1 krona per m². Natur- och gatumark utgör allmän platsmark och kan ej exploateras. 

Tekniska nämnden har föreslagit att kommunfullmäktige beslutar att försälja del av 
Mo 2:18, 3:26, 3:28 och 14:1 till 556788-2492, ROPH Invest AB, Torgatan 2, 820 60 
Delsbo för en köpeskilling om 9 100 000 kronor och i övrigt enligt villkor i preliminärt 
tecknat köpekontrakt. 

Allmänna utskottet har tillstyrkt tekniska nämndens förslag. 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Kommunfullmäktige beslutar 

att till 556788-2492, ROPH Invest AB, Torgatan 2, 820 60 Delsbo, försälja del av Mo 
2:18, 3:26, 3:28 och 14:1, för en köpeskilling om 9 100 000 kronor och i övrigt enligt 
villkor i preliminärt tecknat köpekontrakt. 

______ 
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Vid kommunfullmäktiges sammanträde yrkar Uno Jonsson (S) och Håkan 
Råömnström (M) bifall till kommunstyrelsens förslag. 

Kommunfullmäktige beslutar 
enligt kommunstyrelsens förslag. 

______ 
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§ 86 Avfallsplan 2011 – 2015 

Dnr 2011-102-303 

Ärendebeskrivning 
Avfallsplanen är en kommunal plan för den framtida avfallshanteringen. Avfallsplanen 
består av två delar: 

 En gemensam regional del som innehåller nulägesbeskrivning, problemanalys m fl 
övergripande frågor. 

 En lokal del som innehåller kommunens egna mål för avfallsområdet och en 
åtgärdsplan för åren 2011-2015. 

Nedanstående mål utgår bl a från de nationella miljökvalitetsmålen, de regionala 
miljömålen i Gävleborgs län, samt de lokala miljömålen. 

Mål Åtgärder 
Minska påverkan från gamla deponier. En fördjupad utredning ska göras av sex 

utvalda deponier som valts ut i en tidigare 
utförd inventering. 

Sluttäckning av deponietapp 1 på 
Ulvberget. 

Mängden förpackningar i hushållens 
kärlsopor ska minska med 25 % från 
2009 års nivå. 

Återvinningen av förpackningar ska 
förbättras, bl a genom bättre information 
som t ex sorteringsguider samt 
uppsökande och aktiv rådgivning. 
Anställande av en informatör prioriteras. 

Fler återvinningscentraler ska skapas, 
alternativt ska tillgängligheten på 
befintliga återvinningscentraler öka. 

Utredning om differentierad taxa (liten 
sopmängd låg taxa, stor mängd hög taxa).
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   Delges: 

 
 

 
Matavfall från hushåll och verksamheter 
ska insamlas och hanteras med sikte på 
biogasproducerat fordonsbränsle  

En gemensam hälsingeutredning 
genomförs. Utredningen ska klarlägga 
förutsättningarna för rötning i regionen, 
olika insamlingssystem ska beskrivas, 
kostnaderna ska redovisas och jämföras. 

Upphandling av entreprenör för 
insamling påbörjas. 

En ny avtalsperiod för insamling av 
hushållsavfall påbörjas. 

Utredning om hur Reffelsmansverkets 
rötningsanläggning kan utvecklas. 

 

Minskad miljöpåverkan från transporter. 
Energieffektivisering. 

Vid upphandling av avfallsinsamling ska 
miljökrav ställas på hämtningsfordonen. 

Alla fordonsanvändare inom 
renhållningsverksamheten ska vara 
utbildade i sparsam körning. 

Lokal sorteringsanläggning för 
verksamhetsavfall ska utvecklas. 

Utredning om ny deponietapp för 
ickefarligt avfall ska iordningställas vid 
Ulvberget. 

Generell fyraveckorshämtning i 
landsbygd utreds. 

Mängden farligt avfall i hushållens 
kärlsopor ska minska med 50 % från 
2009 års nivå. 

En informatör anställs. Uppsökande och 
aktiv rådgivning. Förbättrad information 
till hushållen, t ex framtagande av 
sorteringsguide, kundundersökningar etc. 

Fler återvinningscentraler ska skapas 
alternativt ska tillgängligheten på 
befintliga återvinningscentraler öka. 
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Beroende på resultat av plockanalys vidta 
de åtgärder som kan behövas.  

 

En utredning av vad olika sorteringsalternativ kostar pågår av Hälsingekommunerna. 

Kommunstyrelsen beslutade den 2 december 2010, § 17, att uppdra till tekniska 
nämnden att komplettera den nya avfallsplanen med sikte på biogasproduktion för 
fordonsbränsle. 

Tekniska nämnden har föreslagit att upprättad avfallsplan 2011-2015 godkänns med 
tilläggen ”med sikte på biogasproducerat fordonsbränsle” som ytterligare ett mål, samt 
tilläggstexten, ”de lokala miljömålen”. 

Allmänna utskottet har tillstyrkt tekniska nämndens förslag. 

Vid kommunstyrelsens sammanträde informerar avfallschef Nils-Ola Norlin i ärendet. 

Åtgärder till det tredje målet formuleras om och förs, tillsammans med tekniska 
nämndens tillägg, in i protokollet. 

Göte Bohman (MP) och Uno Jonsson (S) yrkar bifall till allmänna utskottets förslag 
med ovanstående omformulering och tillägg. 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Kommunfullmäktige beslutar 

att godkänna förslaget till ny avfallsplan 2011 – 2015. 

______   

Kommunfullmäktige beslutar 
enligt kommunstyrelsens förslag. 

______ 
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§ 87 Riktlinjer för serveringstillstånd i Hudiksvalls kommun. 

Dnr 2011-116-702 

Ärendebeskrivning 
Ansökningar om serveringstillstånd prövas utifrån alkohollagen. Varje enskild 
kommun har möjlighet att inom alkohollagens ram utforma lokala riktlinjer för 
tillståndsgivningen. 

Nu gällande riktlinjer för serveringstillstånd i Hudiksvalls kommun antogs av 
kommunfullmäktige i februari 1996. Sedan dess har Hudiksvalls kommun antagit ett 
nytt drogpolitiskt program, ny rättspraxis på området har kommit, samt att en ny 
alkohollag beslutats av Sveriges riksdag att gälla från och med den 1 januari 2011. 
Därmed behöver en revidering göras av riktlinjerna för serveringstillstånd.  

Social- och fritidsförvaltningen har på uppdrag av social- och fritidsnämnden utarbetat 
förslag till nya riktlinjer för serveringstillstånd i Hudiksvalls kommun. 

Social- och fritidsnämnden har förslagit att kommunfullmäktige antar riktlinjer för 
serveringsstillstånd i Hudiksvalls kommun i enlighet med social- och fritidsnämnden 
förslag, samt att riktlinjerna ska börja gälla omedelbart efter justering av 
kommunfullmäktiges protokoll. 

Allmänna utskottet har tillstyrkt social- och fritidsnämndens förslag. 

Vid kommunstyrelsens sammanträde informerar handläggare Marika Almström i 
ärendet. 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Kommunfullmäktige beslutar 

att anta riktlinjer för serveringsstillstånd i Hudiksvalls kommun i enlighet med social- 
och fritidsnämnden förslag, samt  

att riktlinjerna börjar gälla omedelbart efter justering av kommunfullmäktiges 
protokoll. 

______  
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Kommunfullmäktige beslutar 
enligt kommunstyrelsens förslag. 

______ 
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§ 88 Ändrad taxa för ansökan och tillsyn av 
serveringstillstånd. 

Dnr 2011-117-706 

Ärendebeskrivning 
Den 1 januari 2011 träder en ny alkohollag i kraft. Utifrån denna krävs en ändring av 
befintliga taxor då nya typer av beslut införs och redan befintliga beslut förändras. 
Enligt nya alkohollagen ska olika typer av anmälningar hanteras av kommunen. Dessa 
är kostnadsfria men innebär ett utökat arbete och därmed utökade kostnader.  

I alkohollagen framgår att kommunen får ta ut en avgift både för prövning av 
serveringstillstånd samt för tillsyn av den som har serveringstillstånd 

Jämförelse har gjorts med andra kommuner, i liknande storlek, som visat att 
Hudiksvalls kommun, med dagens taxa, ligger i det lägre avgiftsspannet.  

Social- och fritidsnämnden har föreslagit att föreliggande ny taxa för ansökningar och 
tillsyn av serveringstillstånd, från och med 1 april 2011, fastställs. 

Allmänna utskottet har tillstyrkt social- och fritidsnämndens förslag. 

Vid kommunstyrelsens sammanträde informerar handläggare Marika Almström i 
ärendet. 

Föreslagen taxa föreslås gälla från 1 juni 2011. 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Kommunfullmäktige beslutar 

att fastställa föreslagen taxa för ansökningar och tillsyn av serveringstillstånd från och 
med 1 juni 2011. 

______   

Kommunfullmäktige beslutar 
enligt kommunstyrelsens förslag. 

______ 
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§ 89 Redovisning av ej färdigberedda motioner. 

Dnr 2011-129-004 

Ärendebeskrivning 
Kommunstyrelsen ska – två gånger per år – lämna en redovisning – till kommun-
fullmäktige över motioner som inte är besvarade. Vid redovisningarna har fullmäktige 
möjlighet att avskriva gamla och/eller inaktuella motioner från vidare handläggning. 

Kommunledningskontoret har förtecknat motionerna samt redovisat den beredning av 
varje motion som hittills skett. Förteckningen upptar 13 motioner. 

Allmänna utskottet har förslagit att redovisningen godkänns. 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Kommunfullmäktige beslutar 

att godkänna redovisningen av ej färdigberedda motioner. 

______  

Kommunfullmäktige beslutar 
enligt kommunstyrelsens förslag. 

______ 
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§ 90 Val av ledamot i kommunstyrelsen efter Sven-Åke 
Thoresen (S) som entledigats  

Dnr 2011-37-102 

Ärendebeskrivning 
Kommunfullmäktige beslutade 21 februari 2011 att bifalla Sven-Åke Thoresens 
anhållan om entledigande från uppdrag som ledamot i kommunstyrelsen.  

Valberedningsförslag till kommunfullmäktige  
Kommunfullmäktige beslutar 

att till ny ledamot i kommunstyrelsen, för mandatperioden 2010-2014 utse Olle 
Borgström (S), 480805-7717, Svartuddevägen 27, 824 91 Hudiksvall, samt 

att till ny ersättare (efter Olle Borgström) i kommunstyrelsen utse Rolf Sundell (S), 
500427-7751, Sörväna 124, 820 60 Delsbo . 

____  

Kommunfullmäktige beslutar 
enligt valberedningens  förslag. 

______ 
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§ 91 Val av ny nämndeman 

Dnr 2011-785-102 

Ärendebeskrivning 
Kommunfullmäktige beslutade 21 februari 2011 att entlediga Per-Anders Stolt (M) 
från uppdrag som nämndeman, vidare beslutade kommunfullmäktige att välja Peter 
Dons-Möller (M) till ny nämndeman. Hudiksvalls Tingsrätt har uppmärksammat 
valberedningen på att Peter Dons-Möller inte är valbar och inte behörig att vara 
nämndeman, då han inte är svensk medborgare. Kommunfullmäktige beslutade då vid 
sitt sammanträde 28 mars 2011 att upphäva beslutet om att utse Peter Dons-Möller 
(M) till nämndeman och att ny nämndeman ska utses vid senare tillfälle. Det 
framkommer vid dagens sammanträde att Peter Dons-Möller nu blivit svensk 
medborgare och därmed är behörig att vara nämndeman. 

Valberedningens förslag till kommunfullmäktige 
Kommunfullmäktige beslutar 

att till ny nämndeman utse Peter Dons-Möller (M), 540110-4533, Skyttevägen 11, 824 
52 Hudiksvall. 

______ 

Kommunfullmäktige beslutar 
enligt valberedningens  förslag. 

______ 
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§ 92 Anhållan från Sture Jonsson (MP) om entledigande 
från uppdrag som ledamot i tekniska nämnden 

Dnr 2011-290-102 

Ärendebeskrivning 
Sture Jonsson (MP) anhåller om entledigande från rubricerat uppdrag. 

Valberedningens förslag till kommunfullmäktige 
Kommunfullmäktige beslutar 

att bifalla Sture Jonssons anhållan om entledigande från uppdrag som ledamot i 
tekniska nämnden., samt 

att ny ledamot utses vid senare tillfälle.  

____  

Kommunfullmäktige beslutar 
enligt valberedningens  förslag. 

______ 
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§ 93 Begäran om undantag från del av uppdrag som 
revisor.  

Dnr 2011-294-007 

Ärendebeskrivning 
Anders Ohlsson (V) har hemställt om att kommunfullmäktige gör undantag i 
revisionsuppdraget, från granskning av byggnadsnämndens verksamhet, eftersom 
jävssituation uppstår då hans hustru är ledamot i nämnden. 

Valberedningens förslag till kommunfullmäktige 
Kommunfullmäktige beslutar 

att revisionsuppdraget för Anders Ohlsson inte omfattar byggnadsnämndens 
verksamhetsområde. 

____  

Kommunfullmäktige beslutar 
enligt valberedningens  förslag. 

______ 
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§ 94 Anmälan av delegationsbeslut 

Norrhälsinglands miljö- och räddningsnämnd 2011-03-02 

Lärande- och kulturnämnden 2011-03-17 

Tekniska nämnden 2011-03-21 och 2011-04-18 

Svågadalsnämnden 2011-03-28 

____  
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§ 95 Meddelande om väckta motioner 

Ärendebeskrivning 
Meddelas att följande motioner väckts genom att de inlämnats till kommunlednings-
kontoret och till dagens sammanträde. 

  Dnr 2011-255-008 

1) Motion om att Hudiksvalls kommun höjer normen för barnen i försörjningsstödet  
(Susanne Östh (S)). 
 
    Dnr 2010-164-008 

2) Motion om att fler platser till feriearbeten bereds under 2011 samt att lönerna ska 
vara avtalsenliga gällande barn och ungdomar. (Susanne Östh (S)). 
 

____ 



Protokoll 50 (50)

Sammanträdesdatum  
2011-05-02 

Kommunfullmäktige 

 

Justerandes 
sign: 

Utdragsbestyrkande: 

   Delges: 

 
 

§ 96 Meddelanden 

Ärendebeskrivning 
Meddelas och läggs till handlingarna 

 

 
1.  

 Dnr 2011-92-102 
Länsstyrelsen Gävleborgs län kan inte utse någon ny ersättare i 
kommunfullmäktige efter Conny Jonsson Nordin (SD). 
 

 
2. 

  Dnr 2011-291-700 
Rapportering enligt 16 kap 6f § socialtjänstlagen (SoL) av ej verkställda beslut 
enligt 4 kap 1 § SoL.  
 

 
3. 

 Dnr 2011-292-730 
Rapportering enligt 28 f-g § Lag om stöd och service till vissa 
funktionshindrade (LSS) av ej verkställda beslut enligt 9 § LSS  
 

____ 


